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Lørdag 4. november 2023 kl. 10.45 

 

Ad punkt 1:  Indledning 

 Anders R bød velkommen og gav udtryk for, at det var en god udsigt fra 
talerstolen at se ud over repræsentanterne for Fællesskabet. 

 Vi er gode til at dele ude i Grupperne, og rigtig mange har fået kæmpe glæde 
af at deltage i servicearbejdet. 

 Velkommen til Danmark til gæsterne fra Norge og Sverige. 

 Herefter gik mikrofonen rundt og de enkelte deltagere præsenterede sig kort 
med navn og funktionen her. 

 

Deltagere 

 

Konferencen:       

Servicekonferenceformand Anders R     

Ordstyrer Vibeke R*     

Referent Svend H     

Referent Stig J*    

    

Gæster:       

Observatør - Norge Sverre H Fællesskab   

Observatør - Sverige Thomas Å Fremsyn   
    

Ansøgere:       

Sekretær for Hovedservicerådet Vibeke R*     

International Delegeret Flemming St     

Suppleant - International Delegeret Helle H P*     
    

Delegerede:       

1. års Delegeret- Midtjylland Laila L Oplysning X 

1. års Delegeret- Midtjylland  Rasmus K Fremsyn X 

1. års Delegeret- Midtjylland  Ruben J Solidaritet X 

2. års Delegeret- Midtjylland  Claes B Fællesskab X 

2. års Delegeret- Midtjylland  Sofus B Oplysning X 

4. års Delegeret- Midtjylland  Jørgen F-H Fremsyn X 
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3. års Delegeret - Nordjylland   Søren Bo M Fællesskab X 

4. års Delegeret - Nordjylland   Tina Mai K Oplysning X 

Suppleant - Nordjylland  Lis E Fællesskab X  

    

1. års Delegeret - Nordsjælland Erik S A Fællesskab X 

1. års Delegeret - Nordsjælland  Maiken R A Solidaritet X 

1. års Delegeret - Nordsjælland  Oliver H Oplysning X 

2. års Delegeret - Nordsjælland  Jytte R Oplysning X 

3. års Delegeret - Nordsjælland  Bo M Fremsyn X 

3. års Delegeret - Nordsjælland  Jan Z Oplysning X 

  
   

1. års Delegeret - Storkøbenhavn Nico H Fællesskab X 

1. års Delegeret - Storkøbenhavn  Morten Sø Oplysning X 

1. års Delegeret - Storkøbenhavn  Niels R Fremsyn X 

1. års Delegeret - Storkøbenhavn  Samuel H B Oplysning X 

2. års Delegeret - Storkøbenhavn  Claus Z Fællesskab X 

2. års Delegeret - Storkøbenhavn  Jesper J Oplysning X 

2. års Delegeret - Storkøbenhavn  Jonas K Fællesskab X 

2. års Delegeret - Storkøbenhavn  Morten W Oplysning X 

3. års Delegeret - Storkøbenhavn Ulrich E Fællesskab X 

  
   

1. års Delegeret- Syd Annette V Solidaritet X 

1. års Delegeret- Syd Steen O Fællesskab X 

1. års Delegeret- Syd Johanne K Fremsyn X 

2. års Delegeret- Syd Anni T Fællesskab X 

2. års Delegeret- Syd Torben Je Fællesskab X 

2. års Delegeret- Syd  Claus S J Fællesskab X 

2. års Delegeret- Syd  Torben I Oplysning X 

3. års Delegeret- Syd  Niels P Fællesskab X 

4. års Delegeret- Syd Arne Ni Solidaritet X 

4. års Delegeret- Syd  Trine R H Solidaritet X 
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1. års Delegeret- Øst Lars Bo Fremsyn X 

1. års Delegeret- Øst  Pernille He Solidaritet X 

2. års Delegeret- Øst  Bo A Solidaritet X 

2. års Delegeret- Øst  Marie R Solidaritet X 

2. års Delegeret- Øst  Pia D Oplysning X 

2. års Delegeret- Øst  Ronnie H Fremsyn X 

    

Hovedservicerådet:       

Regionsrepræsentant - Midtjylland Carsten N Solidaritet X 

Regionsrepræsentant - Midtjylland Helle H P* Fremsyn X 

Ny Regionsrepræsentant - Nordsjælland Finn Sv Fællesskab   

Ny Regionsrepræsentant - Nordsjælland Lisbet G Fremsyn X 

Regionsrepræsentant - Nordsjælland Stig J*   X 

Stedfortræder for Regionsrepræsentant - Syd Nic K Fremsyn X 

Stedfortræder Regionsrepræsentant - Syd Miriam B Fremsyn X 

Regionsrepræsentant - Storkøbenhavn Flemming St* Fremsyn X 

Ny Regionsrepræsentant - Øst Erik H Oplysning X 

Ny Regionsrepræsentant - Øst Joan C Fællesskab X 

Formand Sune H-S     

Viceformand Dorte S     

Konstitueret Sekretær Vibeke R*     

    

    

Internationalt samarbejde:       

International Delegeret Asger J Oplysning   

Udpeget International Delegeret Flemming St* Fremsyn X 

Nordisk Delegeret Ilias P Oplysning   

Hovedservicerådets udvalg:       

AA-Data Niels E J*     

Landsdækkende Informationsudvalg Betty K Oplysning   

Telefon- og e-mailudvalg Lone Z Fællesskab   

Økonomiudvalg Ivan W Solidaritet   

Servicehåndbogsarbejdsgruppe Keld F Solidaritet   
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Kontorfunktionerne: 

Forretningsfører Mogens B A     

Kontorfunktion repræsentant Jeppe L Solidaritet   

Kontorfunktion repræsentant Vibeke L Fællesskab   

Bogsalget Søren G Oplysning   

Produktion Ole P     

AA-Data Niels E J*     

 * = flere funktioner  X = stemmeret 

 

Ad punkt   2: Formålserklæringen 

 Niels P oplæste Formålserklæringen. 

Ad punkt   3: De tolv Traditioner 

 Bo M oplæste De Tolv Traditioner. 

Ad punkt   4: Garantierne i 12. Koncept 

 Torben I oplæste garantierne i 12. Koncept. 

Ad punkt   5: Bernard B. Smiths tale: Hvorfor har vi brug for en Servicekonference? 

 Jonas K oplæste talen. 

Ad punkt   6: Godkendelse af dagsordenen 

 Dagsordenen blev godkendt med akklamation. 

Ad punkt   7: Praktiske oplysninger 

Anders R orienterede om lokaliteterne og gjorde opmærksom på vigtigheden 
af at stille spørgsmål. 

 Han opfordrede alle til især at tage sig af de nye, der er her første gang. 

Ad punkt   8: Valg af stemmetællere 

 Stemmetællerne blev valgt med akklamation 

Ad punkt   9: Valg af Ordstyrer (Hovedservicerådet foreslår Vibeke R) 

 Vibeke R blev valgt med akklamation. 

 Herefter overtog Ordstyreren ledelsen af konferencen. 

Ad punkt 10: Godkendelse af referenter (Hovedservicerådet forslår Svend H og Stig J 

 Referenterne blev godkendt med akklamation. 

Ad punkt 11: Godkendelse af referat fra Servicekonferencen 2022 

 Referatet blev uden bemærkninger godkendt med akklamation. 
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Ad punkt 12: Indlæg om årets tema ved International Delegeret  

Flemming St’s indlæg følger her: 

Hej jeg hedder Flemming og er alkoholiker! 

Jeg er også konstitueret International delegeret i AA Danmark 

Jeg vil især gerne byde de nye velkommen, som er med til denne konference 

for første gang. 

Jeg har fået til opgave, som en af de personer i fællesskabet, som 

repræsenterer AA Danmark i udlandet, at indlede konferencen med årets 

tema, som er:   

At viderebringe AA’s budskab i den digitale tidsalder. 

I år 2025 fylder AA 90 år, som fejres i Vancouver i Canada, hvor AA’er fra hele 

verden er inviteret til at fejre dette. Men da AA startede for 90år siden i USA, 

foregik alt via post, møder, annoncer i aviser og enkelte havde en telefon. 

Meget af dette kan man læse om i Store Bog. I 1950 kom Bill W til Danmark 

og besøgte organisationen Ring i Ring, men først i 1955 brød et par 

medlemmer ud, og danne en gruppe som baserede deres arbejde på de 12 

trin. Disse møder foregik i private hjem. Her må man havde brugt telefonen og 

post. Dette var jo alt sammen baseret på analog teknologi. 

I 1970 fik AA i USA sin første hjemmeside, som dog kun nåede ud til folk som 

kendte den digitale adresse, men i 1990 blev internettet introduceret og fik 

hurtig udbredelse blandt brugere verden over. 

Nu var der mulighed for, at man kunne sidde hjemme og læse hjemmesider og 

få tilsendt nyhedsbreve direkte til sin digitale postkasse.  

Vi skal dog forbi år 2000 før almindelige mennesker fik hjemmecomputere og 

adgang til internettet. Stadig var mange opkald baseret på analogisk teknik, 

men udviklingen gik stærkt og mange fik mulighed for at bruge internettet, 

Vi taler om, at internettet har gjort meget for os alle. Mange tænker dog ikke 

på, at i begyndelsen, skulle man være programmør for at lave eller skrive på 

disse hjemmesider.  

Det blev dog hurtig muligt for mange af os, selv at skrive og designe 

hjemmesider ved hjælp at simple hjælpeprogrammer.  

Når vi taler om AA’s budskab, som helbredelse, fællesskab og service, har 

dette fundet sted ved møder, landsmøder, konventer og andet, hvor AA’er har 

mødtes. 

AA’s tilbud om at forblive anonyme, er svært i denne digitale verden, da der 

snart opstod ”cookies” og andre foranstaltninger for at knytte brugeren til 

pågældende hjemmeside, læs produkter. 
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I alle lande hvor der er en AA-organisation, er der også en officiel hjemmeside, 

hvor AA’s formål er beskrevet på eget sprog. Hvordan man kommer i kontakt 

med AA’er særdeles vigtigt, og hvor man lokalt opdateres om aktiviteter, 

måske har en kalender, og man også har adgang til køb af bøger og 

phamplets. 

AA i USA har tidligt tilkendegjort, at man ikke deltager aktivt på sociale medier, 

da der kan være udfordringer med at forblive anonyme.  

Dog er der i flere lande, dannet grupper af medlemmer som har mødt 

hinanden i AA, og nu deler informationer i lukkede grupper, blandt andet på 

Facebook. Disse grupper, hvor man ikke længere er anonym, bruger AA’s 12 

trin og traditioner som retningslinjer. 

Man kan sige, at disse grupper er med til at formidle informationer om lokale 

møder, arrangementer, service poster og anden relevant info. 

AA i Danmark har længe haft en hjemmeside, som blev fornyet i 2021. Her er 

det muligt at se mødeliste, kontakt til AA og få tilgang til referater, regnskaber 

og andet. Det er også muligt at bestille bøger og phamplet direkte på 

hjemmesiden.  

Man kan betale via bank eller mobilepay og forblive anonym. 

Vores udbyder som opbevarede vores hjemmeside, var dog været udsat for et 

større hackerangreb i foråret. Da der ikke fandtes nogen sikkerhedskopi, må 

man bygge siden op på ny. Det er frivillige i AA-Data i gang med. Man har 

midlertidigt sat en nødside op. 

AA Danmark har i mange år haft et såkaldt Skype møde, men da Corona brød 

ud i 2020 og landet blev lukket ned, var der flere medlemmer der lokalt fik 

opstartet møder på Zoom. Disse møder tiltrak også nykommere, og der blev 

udvist stor service og skabt mange kontakter i den tid.  

Mange af disse møder fortsætter, da de også opfylder forskellige formål, som 

den enkelte person efterspørger. Det kan være man har langt til et fysisk 

møde, er sengeliggerne eller er i udlandet. Desuden har man mulighed for at 

deltage i møder i andre lande. 

Disse møder er alle nævnt på mødelisten, og de bidrager også til AA Danmark 

via 7. tradition. I vil sikkert høre mere om dem på denne konference. 

Jeg vender tilbage til vores tema: ”At viderebringe AA’s budskab i den digitale 

tidsalder”, betyder også at vi har et budskab vi gerne vil give videre, men at vi 

også er forpligtet til, at bidrage med, at lave denne information om budskabet, 

så den kan komme ud. Her tænker jeg på, at i den digitale verden, er der 

stadig folk som skal sætte sig ned og skrive tekster, uploade disse til en digital 

platform, og ikke mindst vedligeholde, fjerne og opdatere disse informationer.  

Dette er et større frivilligt arbejde i AA, og her kan man altid melde sig hvis 

man har lyst og evner til at være en del af dette arbejde. 
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Hørte engang, at AA var som et stort ”tag selv-bord” - hvilket kan være rigtigt - 

men der er også nogle som skal bringe nye retter på bordet!! - enkelt! 

I AA Danmark har man også mulighed, for at købe forskelligt materiale som 

kan bruges lokalt, og lydfiler er også tilgængelige. Her tænker jeg på bøger, 

som findes på CD-rom og USB-stik. Yderligere oplysninger kan I få ved at 

henvender jer til AA’s bogshop som er med her på konferencen.  

Jeg er netop hjemkommet fra det AA’s Europæiske Servicemøde 2023 som 

blev holdt i York i England. Her var et stort antal lande fra Europa til stede, og 

hvert land havde i forvejen lavet en rapport om AA’s virke i det pågældende 

land. Her er den digitale indflydelse også stor. Samtlige lande har stadig online 

møder.  

Et forslag om at digitalisere AA’S historie blev drøftet, og her vil der senere 

være mulighed for at læse om dette, hvis man er interesseret.  

Nogle lande bruger ikke digitale betalingsløsninger, da man ikke har tillid til 

myndigheder og eventuel anonymitet.  

At AA har et forslag til en løsning på vores alkoholproblem, ses jo tydelig her i 

dag. Vi har alle haft forskellige tilgange til at få et bedre ædru liv, og det 

skyldes ikke mindst det arbejde der laves i AA Danmark, i regionerne og de 

enkelte møder. 

At komme i kontakt med AA i Danmark, kan ske via telefon eller vores e-mail-

service. Denne del af AA varetages af en ansvarlig gruppe, hvor der er 

repræsentanter fra alle 6 regioner i Danmark. Her er der også sket store 

ændringer, og den nye teknologi blive afprøvet og indført. 

I dag befinder telefonvagterne sig hjemme, og sørger for at der er en konstant 

bemanding hver dag fra 8-24. E-mail vagterne sørger for at der svares 

afsenderen indenfor 24 timer. 

Vores blad Box-334 udkommer 6 gange årligt i blad form. Tidligere numre 

er/var tilgængeligt digitalt på vores hjemmeside. Her er der også frivillige som 

skriver, redigere og får trykt bladet. Her sendes indlæg også på e-mail. 

Økonomi - er også vigtigt for at AA kan eksistere, og ikke mindst kan hjælpe 

og bidrage i andre lande via vores kontor i New York. 

Frivillige håndterer økonomien i Danmark, og sørger for at regninger, faste 

udgifter som husleje, el, og andet bliver betalt. Dette foregår alt sammen 

digitalt. Desuden modtages penge fra 7. tradition fra hele landet. 

Ikke mindst vi I se, at det ender med et samlet årsresultat, som I vil blive 

præsenteret for her på konferencen. 

Dette lægges sidenhen ud på vores hjemmeside.  

Alle overførsler foretages digitalt. Jeg nævner dette, for det er en vigtig del af 

vores fællesskab, at vi har styr på økonomien, hvis nogen skulle spørge. 
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Overskud kan bruges til forskellige formål, og her menes lokalt, eller overføres 

til vores international bogfond i New York som så beslutter hvilket land der har 

brug for materiale. For information er Store Bog og 12 trin og 12 traditioner 

oversat til 53 forskellige sprog. 

Ikke alle informationer kan synes relateret til den digitale verden, men AA i 

2023 er et moderne fællesskab, her i Danmark og resten af verden, som på 

alle måder står fast ved den arv vi har modtaget, og vi formidler den videre 

med samme ånd, med de muligheder vi har. Personligt og digitalt. 

Tak til alle som er med i dag, og som har taget et aktivt valg med hensyn til 

service og være en del af AA Danmark, for at vi kan fortsætte med at 

viderebringe vores budskab til alkoholikeren der stadig lider. 

Tak for jeres opmærksomhed, I ønskes en god Servicekonference 2023. 

 

 

 

Lørdag 4. november 2023 kl. 19.30 

Ad punkt 13: Uddrag af ”AA’s arv for tjeneste” af Bill W 

 Jørgen F-H læste uddrag af ”AA’s arv for tjeneste” 

Ad punkt 14: Præsentation af emner til personvalg: 

a. Servicekonferenceformand for Servicekonference 2024 

Jørgen F-H præsenterede sig 

b. Servicekonferenceviceformand for Servicekonference 2024 

Niels P præsenterede sig. 

c. Viceformand for Hovedservicerådet 

Ubesat, da ingen kandidater har meldt sig. 

d. Sekretær for Hovedservicerådet 

Vibeke R præsenterede sig. 

e. Kasserer for Hovedservicerådet 

Ubesat, da ingen kandidater har meldt sig. 

f. Revisorsuppleant 

Ubesat, da ingen kandidater har meldt sig. 

g. Nordisk Delegeret (1 år) 

Ubesat, da ingen kandidater har meldt sig. 
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h. International Delegeret for 3 år 

 Flemming St præsenterede sig. . 

i. Suppleant for International Delegeret for 1 år. 

Helle H P præsenterede sig. 

  

Ad punkt 15: Godkendelse af rapporter fra Udvalg, Arbejdsgrupper og International 
Delegerede: 

 Vibeke R understregede, at ved præsentation af rapporterne kan der 
suppleres med det, der er sket efter, at de er skrevet. 

a. Box 334 udvalg 

Niels E J oplyste, at der er sket et stort frafald af deltagere i Udvalget på 
grund af rotation og dødsfald. 

Opfordrede til at flere sender bidrag til Box-334. Hvis der ønskes hjælp til 
arbejdet, kan de kontakte den eksterne korrespondent Jeppe L. 

b. Landsdækkende Informationsudvalg (LIV) 

Betty K undlod at supplere rapporten, men kom med en længere tale om et 
uvedkommende emne, indtil Ordstyreren stoppede hende.  

Vibeke R gentog, at det drejer sig om at supplere rapporten med det, der er 
sket siden den er skrevet.  

c. Telefon- og e-mail udvalg (TEU) 

Lone Z oplyste, at der nu er 77 Telefonvagter, der gør en kæmpe indsats 
for at Vagttelefonen bliver besvaret hver dag, året rundt, fra klokken 8 - 24. 

I den nye struktur er der nu Telefonvagtsponsorer.  

Der er et tæt samarbejde med Landsdækkende Informationsudvalg om de 
henvendelser, der drejer sig om informationer om AA. 

Der er udarbejdet en ny, enklere, håndbog, der omfatter både 
Telefonvagterne og E-mailvagterne. 

d. Økonomiudvalg 

Ivan W havde ingen bemærkninger til rapporten, men oplyste, at der i 
Udvalget kun er 4 medlemmer - og at der sagtens kan bruges nogle flere! 

e. Servicehåndbogsarbejdsgruppen 

Keld F oplyste, at Arbejdsgruppens funktionstid i 2020 blev forlænget til 
juni 2024, hvorefter det må besluttes, hvordan arbejdet føres videre. 

Der har været et samarbejde med Arbejdsgruppen til ny Hjemmeside om 
indholdet. Desværre er dette arbejde gået i stå i forbindelse med 
nedbruddet hos hjemmesideværten. Det forventes at arbejdet fortsætter, 
når hjemmesiden igen fungerer fuldt ud. 
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Der arbejdes fortsat med at gennemgå referater fra tidligere 
Servicekonferencer, med henblik på eventuelt at oprette et tillæg til 
Håndbøgerne med beslutninger, der er taget, men som aldrig er blevet 
registreret. Ofte er det fordi, de er uden betydning for Servicehåndbogen. 

Der udarbejdes løbende indstillinger til Hovedservicerådet vedrørende 
servicestrukturen, kommissorier og andet. 

Ser frem til at Arbejdsgruppen fortsat kan servicere Fællesskabet. 

f. Nordisk Delegeret 

Ilias P oplyste, at det nordiske samarbejde fungerer, selv om den fraktion 
af AA i Finland, vi har samarbejdet med, er nedlagt. Der er stadig et 
samarbejde med den International Delegerede fra Finland. 

På mange måder ligner AA’s struktur i de nordiske lande hinanden, men 
der er også forskelle. 

I Sverige er der meget fokus på samarbejde med fængslerne, og især er 
der et behov for samarbejdet med kvindefængsler. 

De Delegerede arbejder nu meget via videomøder, så rejseaktiviteten er 
væsentligt nedsat. 

g. International Delegerede 

Flemming St oplyste, at han havde været med til europæisk møde, der 
blev afholdt i York i England. Der vil blive sendt en rapport, når den 
foreligger fra mødet. 

h. Arbejdsgruppe for ny Hjemmeside 

Tina Mai K oplyste, at på grund af nedbrud på hjemmesiden, har AA-data 
nu etableret en midlertidig hjemmeside. Dag for dag får de nye oplysninger 
lagt op. 

Arbejdet med at genetablere hjemmesiden, er langt fremme. 

i. Rapport fra Hovedservicerådet 

Sune H-S oplyste, at der siden rapporten er udarbejdet, har været afholdt 
2 møder i Hovedservicerådet, 3 møder i Daglig Ledelse og 2 Kontormøder. 

Der kan være små eller større problemer, men det hele drejer sig om at 
hjælpe den lidende alkoholiker. 

 

Vibeke R oplyste, at mødet med 4. års Delegerede i morgen er aflyst, da der 
er for få 4. Års Delegerede. Klokken 22 er der kaffe med kage og musik i 
Brohuset. 
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Ad punkt 16: Servicekonferencens time - fri debat 

 

 Der var en lang række indlæg og her anføres nogle af dem: 

• Hvordan søges der penge til Grupperne 

• Det blev oplyst, at Grupper og Regioner er selvstyrende, så de må 
selv spare op til deres arrangementer. 

• Der ønskes en vejledning til at søge. 

• Kolding Grupperne sparer op til større arrangementer. 

• Det er gruppesamvittigheden i Grupper og Regioner, der beslutter, 
hvad der skal arrangeres. 

• I en af Regionerne er der problemer med at få Grupperne til at 
indbetale Hattepenge til Regionen. 

• Det blev nævnt at samarbejde med psykiatrien besværliggøres af, at 
AA’s program ofte betragtes som et religiøst program. 

• Telefon- og e-mailvagten modtager forespørgsler fra mange 
forskellige. 

• Flere reklamer, for eksempel på bussen. 

• I Region Nordjylland er der en sygehusgruppe, der møder op på 
sygehuset hver fjortende dag for at tilbyde at møde indlagte. Der 
mangler nogle flere til dette arbejde.   

• Telefon- og e-mailudvalget videresender ofte forespørgsler til 
Landsdækkende Informationsudvalg. 

• Kolding har et godt samarbejde med psykiatrisk afdeling. 

• Lad være med at sammenblande Minnesotabehandling med AA. 

• Der omdeles nogle steder pjecer til lægehusene. 

• Et enkelt medlem fortalte om kontakten til en læge, der benyttede 
hendes forløb i undervisningen. 

• Folkemødet på Bornholm blev omtalt. 

   

  Afslutning klokken 22.00 med Sindsrobønnen 
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Søndag den 5. november 2023 kl. 10.15 

Ad punkt 17: Godkendelse af Regnskab for 2022 (Punktet behandlet sammen med      

punkt 18)  

Ad punkt 18: Godkendelse af anvendelse af overskud for 2022 

 Mogens B A fremlagde Regnskabet. 

Regnskabet, Indstillingen om at sende årets overskud på 108.260 til Den 

Internationale Litteraturfond samt regulering af Egenkapitalen med 

hensættelser og at sende yderligere 93.302 til Den Internationale 

Litteraturfond blev godkendt med akklamation. 

Ad punkt 19: Godkendelse af Budget for 2024 

Jørgen F-H spurgte, hvad årsagen er til at udgiften til forsikringer i 2022 har 

været 31.049 og at der i budgettet for 2024 kun er afsat 20.000. 

Mogens B A oplyste, at det skyldes, at den samlede udgift i 2022 var ukendt, 

da budgettet blev lagt, og at det drejer sig om at de frivillige på kontoret er 

blevet forsikret. 

Jeppe L spurgte om, hvordan det kan være, at udgiften til Verdensservice er 

opført med kroner 40.000, når det er oplyst, at prisen for hver deltager er 

8,000 US Dollars. 

Mogens B A oplyste, at det skyldes at udgiften bliver bogført med halvdelen 

hvert år.   

 Budgettet blev godkendt med akklamation. 

 

Ad punkt 20: Godkendelse af Servicehåndbogen 2022 

Mogens B A redegjorde for, at det er bankerne, der kræver at 

Servicehåndbogen bliver godkendt af konferencen, da vi ingen vedtægter har. 

 Servicehåndbogen blev godkendt med akklamation. 

Ad punkt 21: Præsentation af komitéernes indstillinger samt afstemning 

Forud for præsentationen blev det talt op, hvor mange stemmeberettigede, der 

var til stede. Der var 49 stemmeberettigede. 

Præsentationen og afstemningerne fremgår af ”Forslag og 

Workshopemner - Referat”. 
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Søndag den 20. november 2022 kl. 13.30 

 

Ad punkt 22: Valg af: 

a. Servicekonferenceformand for Servicekonferencen 2024 

 Jørgen F-H blev valgt med 47 stemmer - 0 blank. 

b. Servicekonferenceviceformand for Servicekonferencen 2024 

 Niels P blev valgt med 45 stemmer - 2 blanke. 

c. Viceformand for Hovedservicerådet 

 Ingen Kandidater. 

d. Sekretær for Hovedservicerådet 

 Vibeke R blev valgt med 47 stemmer - 0 blank. 

Herefter forlod 1 stemmeberettiget Konferencen. 

e. Kasserer for Hovedservicerådet 

 Ingen Kandidater. 

f. Revisorsuppleant 

  Ingen kandidater. 

g. Nordisk Delegeret (1 år) 

 Ingen kandidater. 

h. International Delegeret 

 Flemming St blev valgt med 46 stemmer - 0 blank. 

i. Suppleant for International Delegeret. 

 Helle H P blev valgt med 45 stemmer - 1 blank. 

Ad punkt 23: Præsentation og godkendelse af nye Regionsrepræsentanter i 

Hovedservicerådet 

 Følgende blev præsenteret og godkendt med akklamation: 

  Lisbet G, Region Nordsjælland 

  Finn Sv, Region Nordsjælland 

  Erik H, Region Øst 

  Joan C, Region Øst  
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Ad punkt 24: Fastsættelse af Servicekonferencen 2023 

 Servicekonferencen 2024 blev godkendt til afholdelse  

 2. - 3. november 2024. 

 

Ad punkt 25: Eventuelt 

a. Udenlandske gæsters oplevelse af Servicekonferencen 

Sverre H fra Norge bragte en hilsen fra Thomas Å fra Sverige. 

Sverre H sagde at AA Danmark på en række områder var anderledes end 

AA Norge, hvor der både er Kredse og Regioner. På kontoret i Oslo er der 

ansat en lønnet medarbejder.  

Alligevel er det stort set samme emner, der bliver drøftet. 

Han understregede, at denne Servicekonference havde haft en god 

stemning og var velorganiseret. 

Sverre H var taknemmelig for at have deltaget. 

Tak for mig. 

b. To 1. Års Delegeredes oplevelse af Servicekonferencen 

Lars Bo sagde, at det har været fantastisk at opleve fællesskabet, og at 

det har været lærerigt at se det bedste i alle mennesker. 

Vi fejler, men kommer lettere over det i kraft af jeres måde at optræde på. 

Vi skal passe på os selv. Vejen frem må være, at vi bliver mere synlige. 

Der mangler indhold i opgaverne, så vi må gå ud og ”headhunte”, i stedet 

for at afvente, at der kommer ansøgninger, hvis vi skal videre. 

Jeg har lyttet meget, og alle fordomme er fejet ind under gulvtæppet. 

 

Ruben J er meget taknemmelig for, at Gruppen har valgt ham til denne 

opgave. 

Min indgang til Fællesskabet foregik via Zoom-møder på Internettet. 

Det er stort at stå her og være en del af dette vanvittige Fællesskab. 

Jeg troede, at jeg ville spilde min tid på denne konference, men det har vist 

sig, at jeg har fået forklaring på mange ting. 

Vi skal selv udføre vores servicearbejde uden at ansætte betalte 

medarbejdere. 

Jeg er blevet klogere for hver time, der er gået og glæder mig til 

Servicekonferencen 2. - 3. november til næste år. 
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c. En 4. Års Delegeret siger farvel 

  Arne Ni sagde, at det er lidt vemodigt at skulle sige farvel, men, som 

Vibeke sagde, så er der nye muligheder i servicearbejdet. 

  Jeg måtte samle mod til at tage med til et Regionsmøde. Jeg blev valgt 

som Delegeret, og det har jeg aldrig fortrudt, og servicearbejdet har givet 

mig meget.  

  Servicearbejdet er været vigtigt både for Fællesskabet og for mig. 

 

Ad punkt 26: Afslutning med Sindsrobønnen 

Anders R takkede Vibeke for ledelsen af konferencen. 

Tak til de mange, der har støttet planlægning og arbejdet med konferencen. 

Vi må fastholde og bevare det, vi har, for at undgå at alt for meget går tabt på 

grund af ufred. 

Vi må bære budskabet kærligt ud til omverdenen. 

Tak til alle. 

 

Servicekonferencen blev afsluttet klokken 14.25 med Sindsrobønnen.  

  

 

Det nye Servicekonferenceudvalg mødtes umiddelbart efter, at Servicekonferencen var slut. 


